
Protokół Nr XXVII/2016
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 20 grudnia 2016 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXVII sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy  - Ryszarda Kozyrę,  Sekretarza Gminy – Annę Tereszko,
Skarbnika Gminy – Iwonę Bepirszcz oraz zaproszonych gości:  Komendanta Powiatowego Policji
w Kętrzynie – Dariusza Ślęzaka, Zastępcę Naczelnika Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Ko-
mendy Powiatowej Policji w Kętrzynie – Grzegorza Linkiela oraz dzielnicowego – sierżanta szta-
bowego Radosława Rafalskiego, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, funkcjona-
riusza Straży Granicznej, panią sołtys, media – redaktorów Telewizji Mazurskiej oraz Głosu Bar-
cian. Powitała członków Rady Gminy Barciany. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum –
14 obecnych radnych. Nieobecny był radny Stanisław Symonowicz, który nie zgłaszał swojej nie-
obecności.   W trakcie obrad sesji Przewodniczącą Rady Gminy zarządziła jedną –  10 min. prze-
rwę.  
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXVI sesji z dnia 30 listopada br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem
protokołu.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  14
radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
zgodnie z § 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z mate-
riałami 7 dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać 
wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej ręce wpłynął wniosek Wójta Gmi-
ny o wprowadzenie do porządku obrad sesji jako punktu 13 - projektu uchwały w sprawie: wyraże-
nia zgody na dzierżawę, na okres do 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umo-
wy dzierżawy nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Barciany. Odczytała następ-
nie ten wniosek, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został przy-
jęty 14 głosami za.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po dokonanych zmianach:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
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5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.
9. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2017r.
10.  Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na
rok 2017”.
11. Projekt uchwały w sprawie:  regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie
Gminy Barciany.
12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości.
13. Projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres do 10 lat oraz odstąpienia
od przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy nieruchomości  lokalowej  stanowiącej  wła-
sność Gminy Barciany
14. Projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyj-
nych przy drodze powiatowej Nr 1398N Sątoczno – Skandawa – Kotki.
15. Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na umieszczenie wizerunku herbu Gminy Barcia-
ny na sztandarze Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Mołtajnach.
16. Podsumowanie prac Komisji Rady Gminy Barciany.
17. Podsumowanie prac Rady Gminy Barciany.
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
19. Wolne wnioski i informacje.
19. Wnioski mieszkańców.
20. Sprawy różne.
 21. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła następnie o zabra-
nie głosu przez Komendanta Powiatowego Policji w Kętrzynie.

Komendant Powiatowy Policji w Kętrzynie – Dariusz Ślęzak powiedział, że jakiś czas temu, na tej
sali  rozmawiał z radnymi na temat  możliwości zakupu samochodu dofinansowanego z budzetu
gminy w stosunku 50% do %0% – oznakowanego radiowozu dla Komendy Powiatowej Policji w
Kętrzynie.  Zakupy  centralne  zostały  sfinalizowane  i  radiowóz  czeka  przed  UG.  Podziękował
radnym za zrozumienie i tak szybką realizację tego przedsięwzięcia. Dodał, że ten radiowóz będzie
służył dzielnicowym z Gminy Barciany. Jest to oznakowany pojazd marki KIA CEED, 1,6 benzyna,
pojazd jest mało awaryjny. Dodał, że dotychczas w Komendzie funkcjonowały pojazdy z silnikiem
diesla, co wiązało się ze zwiększoną awaryjnością tego sprzętu. Myśli, że radiowóz będzie służył
mieszkańcom Gminy i na pewno w dużym stopniu ułatwi pracę dzielnicowym.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  podziękował  Komendantowi  za
zaangażowanie, sprawne działanie i przekonanie Pana Wójta oraz Rady. Myśli, że to nie powinno
zatrzymywać dalszych kroków do otwarcia Rewiru Dzielnicowych w Barcianach.
         
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zaproponowała obejrzenie
tego pojazdu oraz oficjalne przekazanie. Następnie obecni na Sali sesyjnej udali się na zewnątrz, by
obejrzeć nowy radiowóz policyjny oraz dokonać uroczystego przekazania.  

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.
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Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna  Eugenia Gbur poprosiła o interwencję w sprawie nawierzchni drogi powiatowej Barciany –
Mołtajny, gdzie pojawiły się głębokie wyrwy. Jeździ się tą drogą bardzo niebezpiecznie.

Radny Piotr Drozd odniósł się do stanu nawierzchni drogi powiatowej Nr 1581 N – jest problem z
dojazdem do gospodarstwa pana Stefana Radziejewskiego. Powiedział, że tam dojeżdża mleczarka i
kierowca tej mleczarki powiedział, że jeżeli droga nie ulegnie poprawie, to nie będzie przyjeżdżał
po mleko. Wówczas gospodarstwo nie utrzyma się na rynku.  Zgłosił następnie poprawę drogi w
Garbnie od Pani Tomaszewskiej do Pani Jaszczuk – bardzo zniszczony odcinek drogi.  Odniósł się
następnie  do  nawierzchni  dróg  powiatowych   w  Gminie.  18  grudnia  była  gołoledź  i  z  rana
mleczarka   miała  problemy  z  cofnięciem  w  miejscowości  Krelikiejmy,  z  wjechaniem  do
gospodarstw, nie było posypane, co wcześniej nie miało miejsca, ponieważ Gmina zajmowała się
zimowym utrzymaniem dróg. Były utrzymane w należytym stanie. Rolnicy obawiają się , że gdy
pojawią się śniegi, nie da się do nich dojechać i mleko nie będzie odebrane.  

 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zgłosiła  interpelację
dotycząca  drogi  1584N  na  odcinku  Winda  –  Kiemławki  Wielkie.  Obecnie  stan  drogi  jest
katastrofalny. Przypomniała, że tą drogą 4 – krotnie w ciągu dnia przejeżdża autokar szkolny. Droga
jest  bardzo uciążliwa i  zagraża bezpieczeństwu korzystających z tej  drogi.   Ponowiła następnie
interpelację w sprawie drogi gminnej 125060 N droga Skierki – Rowy. Poprosiła o naprawienie tej
drogi.  
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7 - 8.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2016-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2016 rok.   

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie. Powiedziała, że zwiększa się plan dochodów o kwotę 137.670,00 zł
i zwiększa się plan wydatków o kwotę 137.670,00 zł  ze względu na następujące zmiany:
  
1.  Wojewoda  Warmińsko  –  Mazurski  decyzją  nr  FK  374/2016  dokonał  zwiększenia  planu  w
rozdziale  85212  §  2010  (zadania  zlecone)  na  realizację  zadań  wynikających  z  ustawy  o
świadczeniach  rodzinnych,  ustawy  o  pomocy  osobom  uprawnionym  do  alimentów,  ustawy  o
ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów oraz z tytułu opłacania składki emerytalnej i rentowej
z  ubezpieczenia  społecznego  za  osoby pobierające  niektóre  świadczenia  rodzinne  i  zasiłki  dla
opiekunów o kwotę 137.670,00 zł.  W związku z tym zwiększa się plan wydatków w Gminnym
Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach w rozdziale 85212 o kwotę 137.670,00 zł.
 
2.  Na  wniosek  Dyrektorów  Zespołów  Szkół  w  Barcianach,  w  Drogoszach,  w  Mołtajnach,  w
Windzie  dokonano  przesunięć  zwiększając  i  zmniejszając  plan  wydatków  między  rozdziałami
80101, 80103, 80110, 80148,  80150, 85401.
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3. W związku z koniecznością zwiększenia planów wydatków w Zespole Szkół w Barcianach oraz
w Zespole  Szkół  w Windzie  zmniejszono  plan  wydatków w rozdziale  75818 §  4810 o  kwotę
18.130,00 zł.
 
 
4.  Na wniosek  Sołectwa Solkieniki  zmieniono  brzmienie  zadania   z  „Wykonanie  szamba przy
świetlicy w miejscowości Solkieniki” na „Budowa szamba oraz zewnętrznego przyłącza wodno –
kanalizacyjnego do świetlicy w Solkienikach” .
 
5. Na wniosek Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach zwiększa się plan dotacji
podmiotowej  dla  Ośrodka  w  rozdziale  92109  §  2480  o  kwotę  3.000  zł.   W związku  z  tym
pomniejszono plan wydatków w rozdziale 60014 § 4210 o kwotę 3.000, 00 zł.

  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o  przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  Poprosiła  Wiceprzewodniczącego Rady Gminy  –
Wiesława Gajdowskiego  o odczytanie treści tego projektu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski odczytał  treść  projektu  uchwały
w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
odczytanie. a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało
za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2016 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
     
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
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pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016
rok.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w
budżecie gminy na 2016 r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. i poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu  jawnym 14  radnych  głosowało  za  przyjęciem projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
  
Ad 9 – 10.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejnymi  punktami porządku obrad sesji są: projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Pro-
gramu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2017r. oraz
projekt uchwały  w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok
2017”. Poprosiła Przewodniczącą Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o
zabranie głosu.

Pani Ewa Bilska -  Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
powiedział, że oba programy są ze sobą spójne, bo środki na ich realizację pochodzą z jednego źró-
dła -  z wpływów z tytułu opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Wy-
tyczne do realizacji programów znajdują się na stronie – PARPA. Z Tych programów finansowane
jest zatrudnienie terapeuty, psychologa, kierowane są osoby na leczenie. Realizacja tych programów
to przede wszystkim profilaktyka, działanie zapobiegające, tworzenie innych wzorców. Wczoraj na
wspólnym posiedzeniu komisji  Pani Przewodnicząca Rady Gminy wspomniała  o nowoczesnych
metodach, które są zapisane w programach. Wyjaśniła, że chodzi o pokazanie wzorców, współpracy
z rodzinami, jak powinna wyglądać, funkcjonować prawidłowa rodzina. Oba programy zawierają
wskazania, co można w ich ramach realizować.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektów tych uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań Prze-
wodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyni-
ków opiniowania w pierwszej kolejności projektu uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Progra-
mu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2017r.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  
5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Pro-
gramu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2017r.  
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2017r.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2017r.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt 
uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych dla Gminy Barciany na 2017r., a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu 
jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących 
się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedsta-
wienie wyników opiniowania  projektu uchwały  w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Prze-
ciwdziałania Narkomanii na rok 2017”.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Pro-
gramu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017”.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017”.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdzia-
łania Narkomanii na rok 2017”.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały  w sprawie  przyjęcia „Gminnego Programu
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017”.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017”.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok
2017” i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do
protokołu).

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie:  regulaminu dostarczania wody i odprowa-
dzania ścieków na terenie Gminy Barciany.  Poprosiła Sekretarza Gminy o odniesienie się do treści
projektu.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że wypełniając dele-
gację art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym
odprowadzeniu ścieków, który zacytowała, Rada Gminy uchwala regulamin  dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków. Powiedziała, że w 2006 roku był uchwalany taki regulamin, następnie w 
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2008 roku zmieniany. W związku ze zmianą norm prawnych, należało go dostosować. Dodała, że 
zmienił się także status Zakładu, dlatego zasadna jest zmiana tego regulaminu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie 
projektu tej uchwały. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgo-
rzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania tego projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  regulaminu dostarcza-
nia wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany.    

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  regulaminu dostarczania wody i odprowa-
dzania ścieków na terenie Gminy Barciany.   

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie:  regulaminu dostarczania wody i
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie: 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie:  regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie
Gminy Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za
przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 12. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 
nieruchomości. Poprosiła Wójta Gminy o omówienie tego projektu. Dodała, że na wczorajszym po-
siedzeniu komisji projekt tej uchwały omawiał inspektor Cezary Łotys.

 Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że zarówno w Agencji
Nieruchomości Rolnych jak i w gminie ruszyły prace związane z przejęciem nieruchomości. Teraz
każdy majątek Agencji jest wyceniany. Budynek świetlicy w Aptyntach wyszacowano na 202 tys zł.
Są to 3 budynki. Wójt ma kompetencje w nabywaniu nieruchomości o wartości do 150 tys zł. Opro-
sił o podjęcie tej uchwały, by kontynuować prace.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie 
projektu tej uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop powiedział, że procedury trwały długo ok. 15 
lat. Przejęcie nieruchomości to jedno, a utrzymanie i remont to kolejna kwestia.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania tego projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieod-
płatne przejęcie nieruchomości.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
nieodpłatne przejęcie nieruchomości.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie
nieruchomości.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne
przejęcie nieruchomości.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie  wyrażenia
zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości  i poddała go
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres
do 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości loka-
lowej stanowiącej własność Gminy Barciany.  Poprosiła Wójta Gminy o omówienie tego projektu.
Dodała, że na wczorajszym posiedzeniu komisji projekt tej uchwały także omawiał inspektor Ceza-
ry Łotys.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że sprawa dotyczy lokalu re-
stauracji Feniks, który jest dzierżawiony przez Panią Biedrawa. Powiedział, że zamierza ona złożyć w
ramach LGD wniosek o dofinansowanie na remont. Dodał, ze w zasadach finansowania przedstawia
się czas trwania projektu. Zgodnie z uchwałą dot. zasad gospodarowania nieruchomościami, na
dzierżawę powyżej 3 lat potrzebna jest zgoda Rady Gminy. Zostanie zawarta umowa i w tejże umo-
wie będzie ujęty punkt z zapisem, iż w przypadku nieuzyskania dofinansowania powróci się do za-
sad dzierżawy wcześniejszych – poprzedniej umowy.    

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
Dodała, że na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji wszyscy radni byli przychylni, iż należy
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wspierać  przedsiębiorców.  Dodała,  że  wszystkie  komisji  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  tej
uchwały.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o  odczytanie treści
projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres do 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości lokalowej stanowiącej własność
Gminy Barciany.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  odczytał projekt uchwały w sprawie wy-
rażenia zgody na dzierżawę, na okres do 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

  
Ad 14.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  projekt  uchwały  w  sprawie:  wstępnych  miejsc  lokalizacji
nowych przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej Nr 1398N Sątoczno – Skandawa –
Kotki.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że   na wniosek rad-
nego Piotra Drozda i Gminy, Zarząd Dróg Powiatowych wyraził zgodę na realizację budowy dwóch
zatok autobusowych w miejscowości  Silginy,  ale  zobowiązał  gminę  do przygotowania projektu
uchwały i  przedstawienia  Radzie.   Przedstawiła  treść  rozporządzenia  Ministra  Infrastruktury w
sprawie szczegółowych warunków zarządzania drogami  i powiedziała, że uchwała to kolejny etap
w realizacji zadania.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
Zapytała radnego Piotra Drozda, co dalej po podjęciu tej uchwały.

Radny Piotr Drozd powiedział, że rozmawia w tej sprawie z Wicestarostą oraz Dyrektorem Zarządu
Dróg Powiatowych.  Powiedział,  ze w tej  chwili  przystanek znajduje się na skrzyżowaniu,  więc
trzeba go przenieść. Dodał, że Wicestarosta zobowiązał się na sesji rady Powiatu, że wybudują te
przystanki.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania tego projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lokalizacji nowych przy-
stanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej Nr 1398N Sątoczno – Skandawa – Kotki.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lokaliza-
cji nowych przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej Nr 1398N Sątoczno – Skanda-
wa – Kotki.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lo-
kalizacji  nowych przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej Nr 1398N Sątoczno –
Skandawa – Kotki.
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt 
uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych przy dro-
dze powiatowej Nr 1398N Sątoczno – Skandawa – Kotki, a następnie poddała go pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i 
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 15. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest  projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na umieszczenie wi-
zerunku herbu Gminy Barciany na sztandarze Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Mołtajnach.
Powiedziała, że Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Mołtajnach – Anna Smakosz nie mogła uczestni-
czyć w dzisiejszych obradach ze względu na pełnienie obowiązków służbowych na terenie placów-
ki, ale  obecny jest przedstawicielka szkoły – Pani Marzena Łotys.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że Dyrektor Zespołu 
szkół w Mołtajnach zwróciła się z prośbą o wyrażenie zgody na nieodpłatne umieszczenie herbu 
Gminy Barciany na sztandarze Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Mołtajnach. Powiedziała, 
że jest osoba, która sfinansuje wykonanie tego sztandaru. Przedstawiła następnie szczegółowo wy-
gląd prawej i lewej strony sztandaru.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
Zapytała, czy przedstawiciel szkoły chciałby zabrać głos.

Pani Marzena Łotys  poprosiła o przychylność Rady.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że na wczoraj-
szym wspólnym posiedzeniu komisji wszystkie komisji wyraziły pozytywne opinie. Uważa, że to
jest świetny przykład dla innych szkół.   Odczytała następnie projekt uchwały w sprawie: wyrażenia
zgody na umieszczenie wizerunku herbu Gminy Barciany na sztandarze Szkoły Podstawowej im.
Jana Pawła II w Mołtajnach, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

 

Ad 16.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji  jest  podsumowanie prac  Komisji  Rady Gminy Barciany.  Poprosiła
Przewodniczących poszczególnych komisji o przedstawienie sprawozdania z działalności.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch przedstawił informację z działal-
ności komisji ( informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska przed-
stawiła informację z działalności komisji ( informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
przedstawiła informację z działalności komisji ( informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała Przewodni-
czącym Komisji za organizację pracy komisji, a członkom za aktywną pracę. Dodała, że niektóre

10



działania Komisji  będą odzwierciedlone w sprawozdaniu z pracy Rady Gminy.  Poprosiła także o
przedstawienie na każdej sesji informacji z działań komisji pomiędzy sesjami.

Ad 17.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  podsumowanie  prac  Rady  Gminy  Barciany.  Przedstawiła
następnie sprawozdanie z prac Rady Gminy ( stanowi ono załącznik do protokołu).  Dodała, że na
sesję styczniową zostanie przedstawiona frekwencja radnych na sesjach i komisjach. Dodała także,
że wpływało do niej wiele zaproszeń na rożne uroczystości. Starała się na nich być i uczestniczyć, a
jeżeli nie mogła to wspomagała się Wiceprzewodniczącymi, za co im podziękowała.

Ad 18.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wójta Gminy o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Na interpelację radnej  Eugenii Gbur w sprawie ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Barciany
– Mołtajny, Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział, że interpelację tę przekaże do Zarządu
Dróg Powiatowych, a także do wiadomości Staroście i  Przewodniczącemu Rady Powiatu.

Wójt  Gminy powiedział  następnie,  że  interpelację  radnego Piotra  Drozda w sprawie  drogi  Nr
1581N do Pana Radziejewskiego  przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych oraz  do wiadomości
Staroście  i   Przewodniczącemu Rady Powiatu.   Interpelację  w sprawie  drogi  w Garbnie,  Wójt
gminy przekaże do ZUDZiGM w Barcianach.  Interpelacje w sprawie gołoledzi także przekaże do
Zarządu Dróg Powiatowych. Poinformował, że w przypadku poniesionych strat ( braku odbioru
mleka) , można się ubiegać o odszkodowanie.

Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację Przewodniczącej Rady Gminy – Wiesławy
Małgorzaty  Kłaczko  –  Dyjas  w  sprawie  nawierzchni  drogi  powiatowej  Winda  –  Kiemławki
Wielkie,  uważa,  że  droga  ta  bezwzględnie  powinna  być  poprawiona.  Tą  drogą  kierowany  był
transport, gdy remontowano drogę Podławki – Drogosze. Przekaże tę interpelację  do Zarządu Dróg
Powiatowych oraz  do wiadomości Staroście i  Przewodniczącemu Rady Powiatu. Interpelacje w
sprawie drogi Skierki – Rowy Wójt Gminy przekaże do ZUDZiGM o kontynuację remontu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
interpelacje.      

Ad  19.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  są  wolne  wnioski  i  informacje.   Przekazała,  że  podczas wspólnego
posiedzenia komisji, byli obecni wszyscy dyrektorzy szkół, którzy przedstawiali plany finansowe
placówek  zawarte  w  projekcie  budżetu  na  2017  rok.  Przedstawiali  także  potrzeby  w zakresie
remontów,  stanu  technicznego,  zaleceń  pokontrolnych.  Powiedziała,  że  trzech  dyrektorów  ZS
Drogosze,  Winda  i  Barciany  zgłaszali  potrzeby  remontowe.  Chciałaby  zwizytować  szkoły  i
zobaczyć, jak w rzeczywistości wyglądają potrzeby szkół. Wiceprzewodniczący także wyrazili chęć
odwiedzenia  szkół,  bo  rada  stanie  przed  dylematem,  gdy  zabraknie  pieniędzy  na  te  remonty.
Chciałaby  objechać  te  szkoły,  aby  dysponować  większą  wiedzą.  Poinformowała  następnie,  że
drużyna piłki siatkowej pod przewodnictwem kapitana Grzegorza Całucha,  na ostatnim turnieju
piłki siatkowej, który odbył się w Gminie Srokowo, po 6- miesięcznej przerwie, zajęła I miejsce.
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Powiedziała, że na 13 stycznia Miasto Kętrzyn zaprosiło do siebie na turniej, a następnie po dwóch
tygodniach zaprasza Pani Burmistrz Sępopola. Pogratulowała drużynie.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Jolanta  Koryga  podziękowała  kibicom,  którzy wspierają
drużynę.

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 20. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie wnio-
sków mieszkańców.

 
Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 21. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i złożył wszystkim życzenia świąteczne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała o życzeniach
skierowanych do  Rady Gminy, które wpłynęły na jej ręce. Podziękowała za te życzenia. Dodała, że
wspólnie z życzeniami z Zespołu Szkół w Windzie wpłynęło zaproszenie dla wszystkich radnych na
jasełka na 22 grudnia na godz. 9.30 w sali gimnastycznej.  Następnie Przewodnicząca Rady Gminy
także złożyła życzenia świąteczne oraz obdarowała zebranych świątecznymi upominkami.

      
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 22. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XXVII  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.45,  dziękując
wszystkim za udział.

             Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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